
Co mi přinesla Evropská unie? 

Není snad dne, kdy by se v televizním zpravodajství nezmiňovala Evropská unie. Nejen 

z toho je patrné, jak moc ovlivňuje život téměř každého z nás. Je to tedy velice diskutované 

téma. I proto má Evropská unie řadu příznivců, ale naopak i odpůrců, každý člověk by však 

měl vytvořit svůj vlastní názor. Zamyslela jsem se tedy nad tím, co vlastně Evropská unie 

přinesla konkrétně mě, studentce víceletého gymnázia? 

Na první místo výhod našeho dětství v EU kladu možnost studia v jakémkoli členském státě. 

Stejné podmínky pro přijetí na školu pro všechny studenty jsou nejenom lákavé, ale také nám 

otevírají dveře prakticky do všech států Evropské unie. Největší výhodou jsou však výměnné 

a stipendijní programy pro studenty, které Evropská unie velmi štědře podporuje. Umožňuje 

tím i studentům ze sociálně slabších rodin vycestovat, naučit se plynule jazyk a nakonec i 

příležitost účastnit se zahraniční stáže v evropských institucích. Jak kdysi řekl Jan Ámos 

Komenský: "Nevěřte všemu, co se vám k věření předkládá: Zkoumejte vše a přesvědčujte se o 

všem sami!". Evropská unie nám, jakožto studentům, tak dává šanci na vlastní kůži poznávat 

kulturu, tradice a zvyky zemí celé EU.  

Dále mě zajímá, jaké příležitosti mi EU nabízí, až dostuduji vysokou školu. Mezi další 

podstatné aktivum bych proto zařadila uznávání profesní kvalifikace v několika oborech. 

S tím je spojený i hojný počet lukrativních pracovních míst v orgánech EU, což jakožto 

budoucí studentka politologie velmi oceňuji. Kdyby to nevyšlo EU poskytuje příležitosti 

nezaměstnaným ucházet se o práci i v jiných členských státech, čímž přispívá k snížení 

nezaměstnanosti v celé České republice. Ale jsou i další praktické a velmi konkrétní výhody.  

Podtrhnout musím také stejná spotřebitelská práva pro občany členských států, které často 

využívám například při nakupování na internetu. Ráda bych také vyzdvihla, jak EU ovlivnila 

můj každodenní život občanky Českých Budějovic. Evropský fond pro regionální rozvoj 

podpořil nákup trolejbusů v našem městě, které začaly jezdit v častějších intervalech a 

digitální tabule informují o aktuálních příjezdech MHD. Nemohu opomenout investici na 

výstavbu a rekonstrukci cyklostezek převážně podél řeky Vltavy, které jsou využívány nejen 

studenty, ale také rodinami s dětmi. V neposlední řadě je však pro život nás, občanů České 

republiky důležitá Schengenská dohoda o odstranění kontrol osob na hranicích, která nám 

umožňuje svobodu pohybu po členských státech, odstranění těchto hranic zásadně napomáhá i 

k odstranění hranic mentálních. 

Na závěr bych přidala citaci Jana Moulise: „Mít úspěch znamená mít vizi, mít myšlení zítřka, 

vidět do budoucnosti." Mohu říct s jistotou, že na principu této vize a vidění do budoucnosti 

Evropská unie funguje a hlavně díky tomu je úspěšná. Věřím, že prosperující Evropská unie 

bude i nadále plná možností na naše životní uplatnění, bude poskytovat naději na zlepšení 

životních podmínek všech občanu EU a v neposlední řadě bude stále skutečným ostrovem 

svobody, solidarity a ekonomické prosperity. 
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